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Protokół nr 20/16 
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 27 września 2016 r. 

 
Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta, 
2. Joanna Hariasz – skarbnik miasta, 
3. Monika Orpel-Śmigielska – radca prawny, 
4. Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
5. Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego, 
6. Grzegorz Grzesik – komendant Straży Miejskiej,  
7. Wiesław Jawornicki – prezes Usług Komunalnych Sp. z o.o. 
 
 
Ad 1-2. 
Otwarcia posiedzenia (godz. 15.00) stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji oraz zaproszonych gości dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 3 członków komisji 
(obecność członków komisji wg listy obecności). 
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady 
Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne. 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 r. w zakresie działania komisji (*). 

Propozycje zadań do budżetu miasta na 2017 rok w zakresie działania komisji (zadań z 
zakresu bezpieczeństwa i porządku publicznego, zarządzania kryzysowego, ochrony 
przeciwpożarowej, opiniowania dokumentów i aktów prawnych niezbędnych  
dla realizacji przewidzianych w przepisach prawa obowiązków organów Gminy związanych 
z wyborami oraz działalności jednostek pomocniczych). 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego kryteria i tryb przyznawania dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 
za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia statutów 
żłobków prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutu Żłobka nr 1 w Kędzierzynie-
Koźlu oraz zmiany uchwały nr XV/191/11 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie utworzenia Żłobka nr 1 i ustalenia jego statutu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej nieodpłatnego 
zbycia na rzecz Związku Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu 
udziałów w spółce Usługi Komunalne Sp. z o.o. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że zastępca Prezydenta Miasta Wojciech 
Jagiełło zgłosił wniosek o przesunięcie opiniowania projektów uchwał – ma w dniu dzisiejszym 
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umówione spotkanie. Wobec powyższego zaproponował przesunięcie punktów 4, 5, 6 przed 
punkt 3. Poddał pod głosownia wniosek o przesunięcie kolejności opiniowania projektów 
uchwał. 
 
Komisja jednogłośnie (3 głosy ,,za”) zmieniła kolejność punktów porządku obrad. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:  
3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego kryteria i tryb przyznawania dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 
za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia statutów 
żłobków prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutu Żłobka nr 1 w Kędzierzynie-
Koźlu oraz zmiany uchwały nr XV/191/11 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie utworzenia Żłobka nr 1 i ustalenia jego statutu. 

6. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 r. w zakresie działania komisji (*). 
Propozycje zadań do budżetu miasta na 2017 rok w zakresie działania komisji (zadań 
z zakresu bezpieczeństwa i porządku publicznego, zarządzania kryzysowego, ochrony 
przeciwpożarowej, opiniowania dokumentów i aktów prawnych niezbędnych dla realizacji 
przewidzianych w przepisach prawa obowiązków organów Gminy związanych z wyborami 
oraz działalności jednostek pomocniczych). 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej nieodpłatnego 
zbycia na rzecz Związku Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu 
udziałów w spółce Usługi Komunalne Sp. z o.o. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 3. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego kryteria i tryb przyznawania dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich 
osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze (projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że w ww. projekcie uchwały 
zaproponowano zmianę techniczną – zostaje zmieniona siedziba i adres miejsca, gdzie wpływają 
wnioski i podejmowane są ostateczne decyzje. Nazwę „Zarządu Oświaty i Wychowania” należy 
poprawić na słowa „Wydział Oświaty”. W dniu dzisiejszym również podejmowano wstępną 
decyzję dotyczącą nagród dla nauczycieli, dwadzieścia sześć wniosków, które uzyskały 
pozytywną decyzję, zostały przekazane prezydent miasta celem ostatecznej akceptacji. 
 
Radna Katarzyna Dysarz poinformowała, że wszystkie trzy projekty uchwał były opiniowane 
przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 21 września 2016 r. i uzyskały 
pozytywną opinię komisji. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod 
głosowanie ww. projekt uchwały.  
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania dla 
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nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktycznych-wychowawcze 
(,,za” byli radni Katarzyna Dysarz, Ewa Czubek, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia statutów żłobków 
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że w ww. projekcie uchwały 
należy poprawić zapis dotyczący sposobu naboru do żłobków, od dwóch lat nabór do żłobków w 
naszej gminie jest prowadzony w sposób elektroniczny. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod 
głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały (,,za” byli 
radni Katarzyna Dysarz, Ewa Czubek, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutu Żłobka nr 1 w Kędzierzynie-Koźlu  
oraz zmiany uchwały nr XV/191/11 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 30 listopada 2011 r.  
w sprawie utworzenia Żłobka nr 1 i ustalenia jego statutu. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że w ww. projekcie uchwały 
należy poprawić zapis analogicznie jak w poprzednim projekcie uchwały. 
 
Radna Katarzyna Dysarz poinformowała, że ww. projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 21września 2016 r. i uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Chodzi w nim o rekrutację dzieci do żłobków w systemie elektronicznym. 
 
Radny Tomasz Scheller zapytał czy każdy żłobek i każda szkoła ma swój odrębny statut. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, potwierdził i wyjaśnił, że żłobkom i szkołom 
statut się nadaje. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał z czego wynika nietypowa technika 
prawodawcza tej uchwały, czy z tego, że uchwała z 2011 r. nie była opublikowana w dzienniku 
urzędowym, a obecnie podejmowana uchwała zostanie w nim opublikowana. 
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że taka była propozycja radcy prawnego. 
 
Monika Orpel-Śmigielska, radca prawny, wyjaśniła, że uchwała nie była opublikowana 
wcześniej, a teraz będzie. 
 
Katarzyna Dysarz poinformowała, że żłobek nr 1 najpierw był oddziałem przyprzedszkolnym, 
następnie utworzono żłobek nr 1 i filię w Azotach. 
 
Wobec wyczerpania tematu dyskusji przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod 
głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały (,,za” byli 
radni Katarzyna Dysarz, Ewa Czubek, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował Wojciechowi Jagielle, zastępcy prezydenta 
miasta, za udział w posiedzeniu komisji. 
 
 
Ad 6. 
Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 r. w zakresie działania komisji. Propozycje zadań 
do budżetu miasta na 2017 rok w zakresie działania komisji (zadań z zakresu bezpieczeństwa 
i porządku publicznego, zarządzania kryzysowego, ochrony przeciwpożarowej, opiniowania 
dokumentów i aktów prawnych niezbędnych dla realizacji przewidzianych w przepisach prawa 
obowiązków organów Gminy związanych z wyborami oraz działalności jednostek 
pomocniczych). 
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta, wprowadziła do tematu oraz poprosiła o pytania. 
 
Radny Tomasz Scheller zapytał jak został zrealizowany budżet rad osiedli. 
 
Joanna Hariasz wyjaśniła, że nie zostało to wyodrębnione w sprawozdaniu opisowym. Plan 
wydatków rad osiedli wynosi 480 tys. zł, a zostało wykonane 91 tys. 150 zł, czyli bardzo słabo. 
 
Tomasz Scheller zapytał co jest powodem słabego wykonania planu. 
 
Joanna Hariasz wyjaśniła, że rady osiedla mają harmonogram działań, zadania są w trakcie 
realizacji, środki zostały przekazane dla poszczególnych wydziałów na realizację zaplanowanych 
zadań, wiele zadań nie zostało jeszcze rozliczonych. 
 
Józef Muc szczegółowo wprowadził do tematu oraz poprosił o pytania. 
 
Radna Katarzyna Dysarz zapytała jakie w przyszłym roku zostały zaplanowane duże inwestycje 
i zadania do realizacji, dla których należałoby zabezpieczyć środki w budżecie miasta. 
 
Józef Muc wyjaśnił, że wydział nie planuje zmniejszać środków w kolejnym roku. 
Poinformował, że OSP Kłodnica od wielu lat zamierzała zakupić nowy samochód bojowy, 
w tym roku zgłosiła się do konkursu, lecz niedawno ogłoszono wyniki konkursu i niestety OSP 
Kłodnica nie została wybrana do dofinansowania zakupu ciężkiego samochodu bojowego. Więc 
zaplanowane w budżecie miasta środki w wysokości jednego miliona zł można przeznaczyć na 
inne zadania, np. rozbudowę garażu OSP w Kłodnicy. 
 
Katarzyna Dysarz zapytała, czy na wykonanie zadania potrzeba aż milion złotych. 
 
Józef Muc wyjaśnił, że na razie nie zna ostatecznej kwoty tej inwestycji. 
 
Tomasz Scheller zapytał na jakim etapie jest budowa strażnicy w Kłodnicy. Dlaczego gmina nie 
zapisała się do grupy zakupowej w sprawie zakupu wozu bojowego. 
 
Józef Muc wyjaśnił, że wybrano projektanta, który przedstawi koncepcję rozbudowę strażnicy 
w Kłodnicy. OSP Kłodnica wnioskowała o samochód ciężki, a pozostałe gminy zrzeszone 
w grupie zakupowej starały się o samochody bojowe średnie. Problemem był rodzaj samochodu. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał o wywiad udzielony przez kierownika Józefa 
Muca lokalnej prasie, w którym wskazuje proponowany harmonogram wykonania wałów wokół 
Koźla. 
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Józef Muc wyjaśnił, że w czasie posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju udzielił takiej 
wypowiedzi. Koncepcja wynika z doświadczeń z poprzednich powodzi. Przedstawił 
szczegółowo działania, jakie podejmuje gmina w celu wykonania obwałowania i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Koźla. 
 
Radna Ewa Czubek zapytała, czy funkcjonuje system SMS ostrzegania o zagrożeniach, 
wdrożony w 2010 r. i z jaką częstotliwością są podawane komunikaty. Poinformowała, że 
zalogowała się na portalu informacyjnym naszego miasta, lecz od 14 września nie dostała 
żadnego powiadomienia. Zapytała, czy ten system dalej funkcjonuje. 
 
Józef Muc wyjaśnił, że system nie informuje o wszystkim, tylko ostrzega o stanach zagrożenia, 
np. o obfitych opadach lub wietrze. Ostatnie informacje były podawane przez SMS na początku 
września. 
 
Komendant Straży Miejskiej Grzegorz Grzesik wprowadził do tematu. Wyjaśnił, że Straż 
Miejska realizuje budżet zgodnie z planem, wszystkie potrzeby finansowe są zabezpieczone. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał o flotę transportową. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że Straż Miejska jest w posiadaniu dwóch nowych samochodów, 
a dwa stare są przeznaczone na sprzedaż. 
 
Ewa Czubek zapytała czy Straż Miejska próbuje zapobiegać naklejaniu ogłoszeń na miejskich 
latarniach. Ile przeprowadzono akcji w tym roku? 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że trudno złapać osoby naklejające plakaty w tracie pracy. Firmy 
wynajmują nieletnią młodzież do tych prac, Straż Miejska nie może jej ukarać. 
 
Ewa Czubek zapytała ile zostało nałożonych mandatów karnych za oklejanie słupów. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że kilka osób udało się złapać na gorącym uczynku i nałożono kilka 
mandatów karnych. 
 
Ewa Czubek wyjaśniła, że osoba szukająca kotka naklejała informację na słupach i Straż 
Miejska do niej zadzwoniła, aby usunęła karteczki ze słupów, bo inaczej dostanie 500 zł 
mandatu. Poprosiła, aby strażnicy byli wrażliwsi na krzywdę ludzką. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że obserwował rowerzystów z wiaduktu 
kolejowego na ul. Kozielskiej i przekonał się, że rowerzyści bardzo często popełniają 
wykroczenia i łamią prawo. Uważa, że to miejsce powinno być często patrolowane przez Straż 
Miejską celem pouczenia lub karania rowerzystów. Zapytał, gdzie można zgłaszać dzikie 
wysypiska śmieci i poinformował, że przy ul. Piastowskiej 57 przy wiacie śmietnikowej jest 
dzikie wysypisko śmieci. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że prosi o telefon na numer 996, sprawa zostanie sprawdzona. Przy 
ul. Piastowskiej 57 śmieci znajdują się na terenie wspólnoty, jest to miejsce przygotowane przez 
wspólnotę na zbiórkę gabarytów. 
 
Radny Andrzej Kopeć zapytał na jakiej podstawie w takim razie wezwano właściciela terenu 
przy tartaku do uprzątnięcia terenu. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że na ul. Piastowskiej 57 wspólnota gromadzi śmieci gabarytowe na 
swoim terenie do momentu wywozu przez Czysty Region. 
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W związku z zakończeniem dyskusji przewodniczący komisji podziękował za udzielone 
informacje.   
 
Komisja Prawno-Administracyjna zapoznała się i przyj ęła analizę wykonania budżetu za 
I półrocze 2016 r. w zakresie działania komisji. 
 
 
Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, udzieliła 
wyjaśnień dotyczących wprowadzonych zmian. Pierwsza zmiana dotyczy dopuszczenia na 
ul. Szkolnej chowu zwierząt z ograniczeniami. Druga zmiana wprowadza modyfikacje dotyczące 
zakazu chowu zwierząt w budynkach wykorzystywanych na cele mieszkaniowe – dodano zapis 
obejmujący nim także obiekty bezpośrednio stykające się z tymi budynkami. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał, czy przed przyjęciem tej uchwały w maju na  
ul. Szkolnej można było hodować zwierzęta. 
 
Gabriela Helbin-Golasz odpowiedziała, że tak. 
 
Radny Tomasz Scheller uważa, że zapisy uchwały są sztuczne, wyraził zdziwienie, dlaczego na 
osiedlu Pogorzelec jest prawo trzymania zwierząt hodowlanych. 
 
Radna Katarzyna Dysarz proponuje przychylić się do wniosku mieszkańców z ul. Szkolnej  
i rozpatrzeć wniosek pozytywnie. Popiera również rozwój pszczelarstwa w mieście. 
 
Wobec wyczerpania tematu dyskusji przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod 
głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały (,,za” byli 
radni Katarzyna Dysarz, Ewa Czubek, Andrzej Kopeć, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej nieodpłatnego zbycia 
na rzecz Związku Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu udziałów 
w spółce Usługi Komunalne Sp. z o.o. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
Wiesław Jawornicki, prezes Usług Komunalnych Sp. z o.o., udzielił wyjaśnień dotyczących 
uchwały. Poinformował, że spółce jest trudno konkurować z konkurencją, gdyż obecnie ma 
słaby wynik finansowy. Wejście w formułę ,,in house” pozwoliłoby na otrzymywanie zleceń bez 
udziału w przetargach. Tworzy się też logiczny łańcuch operacyjny. Wejście w spółkę 
pozwoliłoby na łatwiejszy zakup nowego sprzętu, kredytowania i leasingu przez WOŚ na nowy 
sprzęt. Gmina przekaże udziały i zadania Związkowi Międzygminnemu „Czysty Region”, ale 
zyska tyle samo, co związek. „Czysty Region” zyska również, bo w proponowanym trybie ,,in 
house” Usługi Komunalne nie będą konkurencją na rynku śmieciowym. Gmina Kędzierzyn-
Koźle będzie stale nadzorować, aby cena wywozu śmieci nie wzrastała. Poinformował, że nie 
chce zadłużać spółki, dlatego planuje stopniowy zakup nowego sprzętu czyli zakup myjko-
śmieciarki ze środków WOŚ oraz planuje stopniowy wzrost zatrudnienia w dłuższym okresie. 
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Radny Tomasz Scheller zapytał dlaczego proponowany jest taki szybki tryb wprowadzania tej 
uchwały. Dlaczego nikt nie poinformował radnych o słabym wyniku finansowym Usług 
Komunalnych w poprzednich latach. Uważa, że formuła ,,in house” nie powinna zostać 
wprowadzona. Zapytał ile osób pracuje w Usługach Komunalnych. 
 
Wiesław Jawornicki zgodził się z radnymi, że od lat złym wynikiem finansowym w spółce nikt 
się nie interesował. Widzi szanse dla spółki przez wejście w formułę ,,in house”. Spółce jest 
potrzebny zastrzyk finansowy, lecz na zaciągnięcie kredytu nie ma szans ze względu na słaby 
wynik finansowy. Obecnie zatrudnionych w spółce jest 30 osób, z czego 7 to pracownicy 
biurowi, a 23 to pracownicy fizyczni oraz stażyści. 
 
Radny Andrzej Kopeć poinformował, że obecnie dla spółki Usługi Komunalne walnym 
zgromadzeniem jest prezydent miasta. Zapytał, kto nim będzie po zmianie, czy będzie to walne 
zgromadzenie akcjonariuszy czy prezes Związku Międzygminnego „Czysty Region”. 
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że po zmianie walnym zgromadzeniem będzie Związek 
Międzygminny ,,Czysty Region”. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił o uzupełnienie informacji przez panią mecenas. 
 
Monika Orpel-Śmigielska, radca prawny, wyjaśniła, że w przypadku, w którym gmina 
wystąpiłaby z „Czystego Regionu”, dostanie wynagrodzenie za wniesione udziały. Również 
uważa, że walnym zgromadzeniem będzie Związek Międzygminny ,,Czysty Region”. 
 
Andrzej Kopeć poinformował, że wyobraża sobie gminę Kędzierzyn-Koźle bez spółki Usługi 
Komunalne oraz bez Miejskiego Zakładu Cmentarnego. Nie wyobraża sobie, aby gmina 
Kędzierzyn-Koźle nie była właścicielem Miejskich Wodociągów i Kanalizacji oraz Miejskiego 
Zakładu Energetyki Cieplnej. W tych dwóch zakresach gmina powinna mieć kontrolę. Na rynku, 
na którym działają Usługi Komunalne, istnieją podmioty, które są w stanie potrzeby gminy 
w tym zakresie zaspokoić. Ze względu na konieczność ratowania spółki i włączenia jej do 
Związku Międzygminnego ,,Czysty Region” uważa, że pojawia się dużo niedomówień. 
Dlaczego padają słowa, że na rynku otwartym spółka Usługi Komunalne nie jest w stanie 
funkcjonować, ponieważ przegrywają większość przetargów i nie uzyskują kredytowania z 
banku. Aby się dokapitalizować proponują albo oczekują na ruch nowego właściciela lub 
podnieść wynik finansowy, działając w strukturach „in house”. Oznacza to, że skorzystają 
z możliwości zaoferowania wyższych cen niż zapanowałyby na rynku w sytuacji 
konkurencyjnej. Będziemy skazani, aby ponosić wyższe ceny. 
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że na cenę spółka Usługi Komunalne nie ma wpływu. Nadzór 
i kontrolę ma gmina. Lecz kiedy spółka wejdzie do ZM ,,Czysty Region”, to potrzebny będzie 
długi czasu na rozwój i opracowanie odpowiedniej strategii, zwiększenie zleceń czy zakup 
nowego sprzętu i wzrost zatrudnienia.  
 
Andrzej Kopeć zapytał, jak spółka będzie finansowała swój rozwój – czy pozyska na ten cel 
środki z ZM ,,Czysty Region”, czy z kredytu, czy podniesie cenę odpadów. 
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że nie planuje podnosić cen usług. 
 
Radna Katarzyna Dysarz podziela obawy radnego Andrzeja Kopcia, obawia się podwyżek cen. 
Zapytała kto będzie głównym organem po zaproponowanej zmianie. 
 
Radny Tomasz Scheller poporosił o zaproszenie na najbliższą sesję przewodniczącego zarządu 
Związku Międzygminnego „Czysty Region” Krzysztofa Ważnego. 
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Radna Ewa Czubek zapytała jaki jest wynik finansowy spółki.  
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że za osiem miesięcy jest minus 217 tys. zł, czyli narastająca 
strata. Zobowiązania w większości są krótkoterminowe. Potrzeby inwestycyjne spółki to 5 mln 
zł, gdyż zamierza zakupić nowy sprzęt. 
 
Ewa Czubek zapytała kto będzie poręczał taki kredyt. 
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że nie mówi o jednorazowym zakupie sprzętu. 
 
Ewa Czubek zapytała, co w sytuacji, kiedy spółka upadnie, będąc w strukturach ZM ,,Czysty 
Region”. 
 
Wiesław Jawornicki wyjaśnił, że przekaże informację do sesji. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił o krótką przerwę w obradach (przerwa trwała 
od 17.36 do 17.40). 
Po przerwie. 
 
Radny Andrzej Kopeć poinformował, że z mecenas sprawdzili odpowiedź na pytanie radnej Ewy 
Czubek, która brzmi, że gmina ma prawo pierwokupu majątku i udziałów, które wniosła do 
związku. 
 
Tomasz Scheller stwierdził, że w dniu dzisiejszym pada zbyt dużo pytań, które pozostają bez 
odpowiedzi. Jest przeciwny ww. projektowi uchwały. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że poddaje pod głosowanie ww. projekt 
uchwały, który ma wyłącznie charakter opinii. 
 
Komisja stosunkiem głosów: ,,za” 2, ,,przeciw” 1, ,,wstrzymujący się” 1, pozytywnie 
zaopiniowała ww. projekt uchwały (,,za” byli radni Andrzej Kopeć i Michał Nowak, ,,przeciw” 
był radny Tomasz Scheller, ,,wstrzymała się” radna Katarzyna Dysarz). 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak złożył formalny wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o dodatkowy projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Ministra Infrastruktury 
i Budownictwa w przedmiocie modernizacji infrastruktury kolejowej oraz zwiększenia 
w rozkładzie jazdy PKP PLK S.A. liczby bezpośrednich połączeń kolejowych pomiędzy 
Kędzierzynem-Koźlem a ośrodkami położonymi wzdłuż linii kolejowych E30 i E59. Proponuje 
wprowadzenie go jako punkt 9 porządku posiedzenia. 
 
Komisja jednogłośnie rozszerzyła (4 głosy „za”) porządek posiedzenia komisji (,,za” byli 
radni Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 9. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Ministra Infrastruktury 
i Budownictwa w przedmiocie modernizacji infrastruktury kolejowej oraz zwiększenia 
w rozkładzie jazdy PKP PLK S.A. liczby bezpośrednich połączeń kolejowych pomiędzy 
Kędzierzynem-Koźlem a ośrodkami położonymi wzdłuż linii kolejowych E30 i E59 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że nie ma osoby referującej ten temat, 
ale temat jest znany radnym. Wyjaśnił, że przyjmuje się apel, który przekazuje się prezesowi 
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rady ministrów, wójtom i burmistrzom gmin ościennych. Wskazał błędy w pisowni w projekcie 
uchwały oraz wykonał korektę zapisów, który zostawia w Biurze Rady Miasta celem 
przekazania i poprawy przez odpowiedni wydział. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały („za” byli 
radni Katarzyna Dysarz , Andrzej Kopeć, Michał Nowak, Tomasz Scheller). 
 
 
Ad 10. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radna Katarzyna Dysarz zaproponowała, aby do protokołów z każdej komisji wpisywać termin 
kolejnego posiedzenia. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że kolejny termin komisji ustala na  
25 października o godz. 15.00. 
 
 
Ad 11. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował wszystkim za aktywne uczestnictwo w 
posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej, po czym zakończył obrady o godz. 17.45. 
 
Protokołowała A. Dworaczek 
 
 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 
 
 

Michał Nowak 


